
 
                                PROTOKÓŁ   NR XXVIII.2014  

z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu , 
która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego w 

Tłuszczu w dniu 28 stycznia 2014 roku.  
 
 

Początek  godz. 12.30 

Zakończenie  godz. 15.00 
 

 

            W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  15 radnych  uczestniczyło 
15 radnych, co stanowi  100  %  składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości  
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad1.Otwarcia XXVIII Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący  Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając  quorum, w związku  z 
czym obrady i podejmowane  uchwały będą  prawomocne. 
 
Przewodniczący Rady  odczytał  porządek obrad. 
 
Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk zgłosił wniosek: 
 
     o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 4t – projektu uchwały w sprawie  
    zasad udzielenia trybu postępowania i sposobu rozliczania dotacji celowych  
    dla spółek wodnych.  
 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu porządek  obrad przyjęła jednogłośnie. 
 
Ad2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym od 18 
grudnia 2013 roku do 28 stycznia 2014 roku przedstawił  Burmistrz Tłuszcza 
Paweł Marcin Bednarczyk, według załącznika nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Ad3. Protokół z XXVII  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto jednogłośnie. 
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Ad4 . Podjęcie uchwał : 
 

a) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na 
rok2014.  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Halina Kusak, Skarbnik Gminy na wniosek pracownika zajmującego się 
organizacjami pozarządowymi zgłosiła autopoprawkę o: 
 
           przeniesienie środków finansowych w kwocie 25 000 zł  z działu  
           921rozdział 92195 § 2360,  do działu 926 rozdział 92695 § 2360  
 
Uzasadnienie: po rozstrzygnięciu Konkursu z zakresu kultury, sztuki, ochrony 
dóbr kultury i dziedzictwa narodowego pozostają wolne środki, które planuje się 
przeznaczyć na dofinansowanie zadań z zakresu wspierania i upowszechniania 
kultury fizycznej, w związku z dużą  ilością  złożonych ofert oraz potrzebą 
społeczną.     
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XXVIII.335.2014 
Rady Miejskiej w Tłuszczu w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Tłuszcz na rok 2014 wraz w wprowadzoną zmianą, załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 
 

b) w sprawie zmiany Nr XXVII.329.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu 
z dnia 17 grudnia 2013 roku w sprawie Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2014-2023  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXVIII.336.2014  
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII.329.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 17 grudnia  2013 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Gminy Tłuszcz na lata 2014-2023, załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
  

c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.337.2014 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu 
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Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu. 
 

d) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zwrócił się z zapytaniem do 
Burmistrza, czy będzie budowana sieć wodociągowa w miejscowości Rysie.  
 
Burmistrz odpowiedział, że na to wodociągowanie w budżecie jest przeznaczona 
kwota 1 miliona złotych i nie jest w stanie złożyć zapewnienia, że będą 
wodociągowane uzupełnienia sieci w miejscowości Wólka Kozłowska, Kozły , 
osiedle Klonowa - Norwida i jeszcze do tego miejscowość Rysie. Jesteśmy na 
etapie przygotowania kosztorysowego inwestycji, który odcinek ile może  
kosztować. To jest takie przygotowanie przed przetargowe i wtedy poinformuję 
radnych z tych okręgów, jaki zakres możemy zrealizować i które odcinki będą 
realizowane.   
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.338.2014  
w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
 

e) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie  

  
Przewodniczący Rady odczytał projekt  uchwały. 
 
Pani Skarbnik zgłosiła autopoprawkę polegającą na wykreśleniu w § 1 projektu 
uchwały z zapisu „ Budowa SUW w miejscowości Łysobyki  Etap I”, wyrazu  
„Etap I „ ponieważ to zadanie przewidziane jest do realizacji na 2 lata w latach 
2014-2015 jako całość. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”  
podjęła Uchwałę Nr XXVIII.339.2014 wraz z naniesioną poprawką w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
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f) w sprawie zaciągnięcia w 2014 roku długoterminowego kredytu 
bankowego  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XXVIII.340.2014 
w sprawie zaciągnięcia w 2014 roku długoterminowego kredytu bankowego, 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

g) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
dla Powiatu Wołominskiego na realizację zadania „Budowa 
chodnika Kury-Stryjki w drodze powiatowej nr 4329W”  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XXVIII.341.2014 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Wołomińskiego na realizację zadania „Budowa chodnika Kury- Stryjki w 
drodze powiatowej nr 4329W”, załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

h) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wołomińskiemu na realizację zadania publicznego  

 
Przewodniczący  Rady odczytał projekt uchwały. 
 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.342.2014 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na 
realizację zadania publicznego, załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 

i) w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu na 
prowadzenie punktu selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych 

 
Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.343.2014 
w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu na prowadzenie punktu selektywnego 
zbierania odpadów komunalnych, załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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j)  w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tłuszczu na bieżącą 
konserwację oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Tłuszcz 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach  „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”  
podjęła Uchwałę Nr XXVIII.344.2014 w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Tłuszczu na bieżącą konserwację oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 
Tłuszcz, załącznik nr 15do niniejszego protokołu. 
 

k) w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Tłuszczu  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.345.2014 
w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Tłuszczu, załącznik nr 
16 do niniejszego protokołu. 
 

l) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego  w  
     zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na  
     lata 2014-2020 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę XXVIII.346.2014 w 
sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

m)  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków oraz podniesienia 
kryterium dochodowego w zakresie dożywiania  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.347.2014 
w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków oraz podniesienia kryterium 
dochodowego w zakresie dożywiania, załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 
          n)  w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  
               w Tłuszczu do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu  
               administracji publicznej w sprawach przyznawania dodatku  
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               energetycznego  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.348.2014 
w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Tłuszczu 
do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w 
sprawach przyznawania dodatku energetycznego, załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 

o) w sprawie ustanowienia dopłaty do opłaty za gospodarowanie  
     odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości, na których  
     zamieszkują rodziny wielodzietne 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Robert Szydlik zgłosił uwagę odnośnie niejasności  zapisu ostatniego  
zdania w § 2 pkt.4  w przedmiotowym projekcie uchwały.  
 
Tomasz Jusiński, Sekretarz Gminy  zaproponował dopisać „uprawnionych do 
głosowania” i zdanie będzie miało brzmienie: „ Do członków  rodziny 
uprawnionych do  dopłaty nie zalicza się dziecka pozostającego w związku 
małżeńskim”.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę wraz z naniesioną 
zmianą Nr XXVIII.349.2014  w sprawie ustanowienia dopłat do opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości na 
których zamieszkują rodziny wielodzietne, załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu.  
 

p) w sprawie zmiany Uchwały Nr VN.263.2013 Rady Miejskiej w  
     Tłuszczu z dnia 26 kwietnia 2013 roku w sprawie określenia wzoru  
     deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami  
     komunalnymi oraz warunków i trybu składania  deklaracji za  
     pomocą środków komunikacji elektronicznej  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.350.2014 
w sprawie zmiany uchwały Nr VN.263.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
26 kwietnia 2013 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania 
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deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, załącznik nr 21 do 
niniejszego protokołu. 
 

r)  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rudniki 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady zapytał Sekretarza Gminy, czy to jest jedyna ulica w 
miejscowości Rudniki. Chodzi o to, żeby nie było problemu z numerami 
porządkowymi posesji. 
 
Sekretarz odpowiedział, że projekt uchwały został przygotowany zgodnie z 
opiniami Komisji Rady.  
 
Radny Tadeusz Groszek poinformował, że to było na prośbę mieszkańców 
dwóch miejscowości i radni na komisjach zapoznawali się z tą propozycją 
złożoną przez mieszkańców i doszli do wniosku, że nazwa tej ulicy może być 
tylko w jednej miejscowości Rudniki, tam gdzie przebywała Pani Anna 
Walentynowicz. Co do numeracji pozostałych ulic, tego radni nie rozpatrywali.  
 
Przewodniczący Rady  powiedział, że chodzi o to, aby nie wystąpiły problemy 
adresowe, np. będzie ulica Anny Walentynowicz 10 i Rudniki 10. jest  zdania, 
że należy zmienić  numery porządkowe posesji w całych Rudnikach. 
 
Radny Adam Wojtyra powiedział, że taka  sytuacja może wystąpić za 10, 15 lat, 
w tej chwili nie ma takiego zagrożenia.   
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII.351.2014 
w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Rudniki, załącznik nr 22 do 
niniejszego protokołu. 
 
          s)  w sprawie zmiany Uchwały Nr VIN.316.2013 Rady Miejskiej w  
               Tłuszczu z dnia 20 listopada 2013 r. w sprawie ustalenia diet dla  
               sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.   
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” podjęła 
Uchwałę Nr XXVIII.352.2014 w sprawie zmiany Uchwały Nr VIN.316.2013 
Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 20 listopada 2013 r. w sprawie ustalenia diet 
dla sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych, załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu. 
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t)  w sprawie zasad udzielenia, trybu postępowania i sposobu  
     rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Mirosław Sobczak zgłosił wniosek : 
  
          O dopisanie w załączniku do powyższego projektu uchwały w §4 pkt 1.  
         wyrazu „pozytywnej”, po zapisie: „po uzyskaniu”. Zapis będzie brzmiał: 
        „Decyzje o przyznaniu pomocy finansowej podejmuje Burmistrz Tłuszcza,  
         po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Inwestycji, mając na  
         względzie wysokość  środków przeznaczonych na ten cel w budżecie Gminy  
         Tłuszcz oraz ocenę możliwości realizacji zadania przez wnioskodawcę.” 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła przy 12 głosach „za” i 3 
głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z 
naniesioną zmianą.   
  
Rada Miejska w Tłuszczu przy 13 głosach „za” i 2 głosach” wstrzymujących 
się” podjęła Uchwałę Nr XXVIII.353.2014 w sprawie zasad udzielenia, trybu 
postępowania i sposobu rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych, 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 
Ad5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej w Tłuszczu w 2013 roku 
przedstawili Przewodniczący Komisji zgodnie z załącznikami. 
- sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej, załącznik nr 25; 
- sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Inwestycji, załącznik nr 26; 
- sprawozdanie z pracy Komisji Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska,  
  załącznik nr 27; 
- sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia, załącznik nr 28; 
- sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług, załącznik nr 29. 
   
Ad6. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
 
Radny Włodzimierz Malinowski  poinformował, że minęło 1,5 roku  odkąd 
zgłosił, że z wodociągu na ulicy Prusa wycieka woda i zalewa jezdnię. Do dnia 
dzisiejszego jest to nie zrealizowane pomimo wielokrotnych wizyt  
pracowników ZGKiM w Tłuszczu. Ta wyciekająca woda zalewa jezdnię, 
zamarza, tworzą się muldy i trudno przejechać. Po drugie, wyciekająca woda, to 
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są nasze koszty. Po trzecie, ta wyciekająca woda podmywa asfalt, który może 
się zarwać. Czy trzeba czekać latami na usunięcie usterki, zapytał radny.   
 
Burmistrz o odpowiedź poprosił dyrektora ZGKiM  w Tłuszczu. 
 
Pan Mariusz Dembiński odpowiedział, że faktycznie zgłoszenie było może nie 
1,5 roku temu, a rok i od razu poinformował o tym wydział inwestycji w 
Gminie, bo to Wykonawca z Gminą podpisywał umowę na wykonanie tej  sieć 
wodociągowej i w chwili obecnej jest to reklamowane. 
W najbliższym czasie jak pogoda pozwoli będzie to zrealizowane.  
 
Radny Paweł Włodzimierz Fydryszek na prośbę mieszkańców zwrócił się  z 
interpelacją pisemną do Burmistrza (załącznik nr 30 do niniejszego protokołu) 
jakie zostały podjęte kroki odnośnie  uporządkowania przez właścicieli  
nieruchomości na ulicy Sienkiewicza, Warszawskiej, Wąskiej i Polnej.  
Druga sprawa z którą zwracają się mieszkańcy, dotyczy zwiększenia ilości 
koszy na śmieci i zamontowania  pojemników na odchody zwierzęce.  
Trzecia sprawa dotyczy drzew na ulicy Rodziewiczówny i przy wieży ciśnień,  
które w sposób widoczny zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców.  
Te sprawy zgłaszali w ubiegłym roku mieszkańcy na zebraniu, powiedział radny 
i zwrócił się o pisemną odpowiedź.  
 
Ad 7. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski .  
 
Pani Agnieszka Brzostek, kierownik Powiatowego Środowiskowego Domu 
Samopomocy Nr 3 w Tłuszczu zwróciła się do Burmistrza i Rady z prośbą o  
większą kwotę dotacji niż 10 000 zł, która została dzisiaj przyznana na 
sfinansowanie dowozu podopiecznych do placówki, gdyż z doświadczenia z 
ubiegłego roku wie, że ta kwota  wystarczy na 4 miesiące. Powiedziała, że 
oprócz tych 10 000 zł potrzeba jeszcze ok. 20 000 zł.  
 
Burmistrz odpowiedział, że na spotkaniu w którym uczestniczyli również 
rodzice, umawialiśmy się w ten sposób, że jak będzie już wiadoma wielkość 
rezerwy budzetowej, to środki  z rezerwy zostaną przeznaczone na ten cel, ale 
nie było mowy o większej kwocie niż 10 000 zł. Następnie Burmistrz zapytał, 
jakie pieniądze na dowóz tych osób do Świetlicy Środowiskowej przeznaczył  
Powiat, ponieważ jest to placówka powiatowa.  
 
Pani Brzostek odpowiedziała, że  Powiat nie przeznaczył żadnych środków, 
gdyż  uczestnikami są osoby  z terenu powiatu wołomińskiego, ale 
zamieszkujący poszczególne gminy, dlatego zwracamy się do wójtów i 
burmistrzów poszczególnych gmin o dotację dla swoich mieszkańców.      
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Po przeprowadzonej dyskusji Burmistrz powiedział, że było obiecane i słowa 
dotrzymamy, ale będzie chciał spotkać się z radnymi powiatowymi, aby 
porozmawiali na ten temat ze Starostą, ponieważ Gmina nie jest od tego, żeby 
prowadzić placówki, które z mocy ustawy powinien prowadzić Powiat. 
 
Sołtys  Leszek Banaszek z Franciszkowa zapytał, czy jest szansa na wykonanie 
w tym roku oświetlenia ulicznego przy Kościele we Franciszkowie, gdyż już od 
dwóch lat o to zabiegają mieszkańcy.   
Zapytał także, czy będzie projekt na całą drogę  Franciszków –Szczepanem, 
gdyż część tej drogi przebiega przez tereny Gminy Poświętne. 
 
Burmistrz odpowiedział, aby w tej sprawie udać się po Sesji do Pana Piotra 
Gołosia, który zajmuje się sprawami drogownictwa, ponieważ nie ma w pamięci 
przebiegu wszystkich dróg,   
Odnośnie oświetlenia wyjaśnił, że niestety Wykonawca nie wywiązuje się 
rzetelnie z umowy. Kilkakrotnie Gmina występowała pisemnie o podanie 
konkretnych terminów, niestety ich nie podał i cały czas stoi na stanowisku, że 
te projekty są przez niego realizowane. Projekty były już na tzw. ZUD i 
powinny być złożone  o wydanie  decyzji pozwolenia na budowę. Na dzień 
dzisiejszy jest tak, że Wykonawca zobowiązał się złożyć do końca stycznia te 
projekty w Starostwie. Przed Sesją ustaliliśmy z radnymi, że jeżeli Wykonawca 
nie wywiąże się z tych obietnic, podejmiemy kroki prawne aby zakończyć 
realizację przez niego tych projektów i wyłonić innego Wykonawcę.  
 
Mieszkanka ulicy Orlej w Tłuszczu zwróciła się z zapytaniem, czy w budżecie 
gminy zostały zabezpieczone środki na odwodnienie ulicy Orlej.  
 
Burmistrz odpowiedział, że w tegorocznym budżecie na odwodnienie ulicy 
Orlej nie ma zabezpieczonych środków.  
 
Mieszkanka ulicy Pilawskiej w Tłuszczu  powiedziała, że od 20 lat mieszkańcy 
czekają na dokończenie budowy 400  metrów ulicy Pilawskiej i zapytała, ile lat 
jeszcze mają czekać. W lecie są tumany kurzu, w zimie nie jest  odśnieżane , a 
sieci wodociągowej na tym odcinku brak.  
 
Burmistrz odpowiedział, że informował mieszkańców na zebraniu, że realizując 
projekt gospodarki wodno-ściekowej  w południowo-wschodniej części 
Tłuszcza, został wykonany cały zakres projektu. Na początku ta część drogi była 
ujęta w projekcie, a przy uzgadnianiu dokumentacji na ZUD została wykreślona. 
Dlaczego, nie jestem w stanie odpowiedzieć, ponieważ nie byłem Burmistrzem 
w tym czasie, kiedy realizowano ten   projekt  sieci wodociągowej.   
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Sołtys Elżbieta Rudnik z Łysobyk  zwróciła się o odśnieżanie drogi do Łysobyk 
i zapytała, czy wybudowany chodnik od Dzięciołów do Stryjek  ma służyć 
mieszkańcom tylko latem, czy też i zimą, gdyż jest tak zasypany, że mieszkańcy 
chodzą  jezdnią.  
 
Burmistrz odpowiedział, że chodnik znajduje się przy drodze powiatowej a z 
ustawy o drogach publicznych wynika, że jeżeli chodnik nie przylega do 
nieruchomości sąsiedniej zabudowanej, to odśnieżenie tego chodnika leży po 
stronie zarządcy drogi. My ze swej strony w miarę możliwości staramy się 
odśnieżać wszystkie chodniki nie patrząc na to, czy są powiatowe, czy gminne. 
Mamy tylko jeden mały ciągniczek  i ograniczoną ilość osób i w najbliższym 
czasie doprowadzimy do możliwości przejścia tym chodnikiem, chociaż przy 
drogach powiatowych nie mamy ze strony powiatu zapewnionych żadnych 
środków na odśnieżanie chodników przy drogach powiatowych. 
 
Sołtys Jerzy Więch ze Stasinowa poruszył temat diet dla Sołtysów i zapytał, co z 
dietą w przypadku, kiedy Sołtys z powodu nie otrzymania w terminie 
zawiadomienia o sesji lub naradzi, nie będzie w niej uczestniczył i co z dietą w  
przypadku choroby. 
 
Burmistrz wyjaśnił zasady wypłacania diet zgodnie z podjętą uchwałą Rady i 
powiedział, że w sposób rzetelny Sołtysi są powiadamiani o terminach sesji i 
narad i w przypadku choroby są również potrącenia zgodnie z zapisami w 
uchwale. Z sesji obowiązkowych dla sołtysów i przewodniczących rad 
osiedlowych wyłączono sesje nadzwyczajne.  
 
Sołtys Leszek Banaszek jako Przewodniczący Spółki Wodnej podziękował  
Burmistrzowi i radnym za sprawne przygotowanie uchwały w sprawie dotacji 
dla spółki wodnej i zapytał, dlaczego tylko przy tej dotacji wymagana jest 
przegłosowana przez radnych – „pozytywna opinia Komisji Budżetu i 
Inwestycji”.  
Następnie zwracając się do radnego powiatowego zapytał, czy wiadomo jakie są 
dalsze losy drogi powiatowej Miąse-Międzyleś-Stanisławów. Dwa lata temu 
była położona nawierzchnia asfaltowa na drodze Miąse-Franciszków i  nic dalej 
się nie dzieje. Kolejna sprawa dotyczy odwodnienia drogi powiatowej w 
Szczepanku. Dlaczego w tamtym roku był wykonany jeden odcinek tylko z 
jednej strony drogi do Szczepanka, a ze strony wschodniej drogi powiatowej nic 
się nie zrobiło.  
 
Radny powiatowy Mariusz Dembiński poinformował, że odpowiedzi udzieli  
Sołtysowi po Sesji.  
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Sołtys Stanisław Szymański z Dzięciołów  w nawiązaniu do sprawozdania z 
działalności Komisji Ładu , Porządku i Ochrony Środowiska, zgłosił 
nieuporządkowaną posesję przy wyjeździe z Tłuszcza w stronę Pólka. Zapytał, 
czy nie mogą Sołtysi wcześniej otrzymywać zawiadomień o terminach sesji, 
gdyż są trudności z  dostosowaniem się do grafiku w pracy lub  wzięciem dnia 
wolnego. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że jest to niemożliwe, ponieważ zgodnie 
ze Statutem Gminy, radni powiadamiani są o terminie Sesji  5 dni przed sesją, a 
w większości wszyscy mają dostęp do Internetu, gdzie publikowane są  te 
informacje. 
 
Pani Agnieszka Brzostem zapytała, czy wodociąg w Wólce Kozłowskiej będzie 
dokończony w całej miejscowości. 
 
Burmistrz odpowiedział, że zostanie wykonana analiza kosztów poszczególnych 
odcinków i decyzja o ich realizacji zostanie podjęta wspólnie z radnymi.  
 
         
 
Ad 8. Zamknięcia obrad XXVIII  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu . 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
Załączniki do protokołu są do wglądu w pokoju 38 ( biuro obsługi rady ). 
 
Protokółowała: Bożena Brzozowska   

 
 
 
 
 
 
 
 


